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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis ze 17. řádného zasedání Akademického senátu FSv v období 2020-22 
 
Termín: středa 26. 10. 2022 v 9:00 
Místo:  zasedací místnost B-169 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. 
 
Program jednání: 
1. Kontrola zápisu z 16. zasedání AS FSv ze dne 5. 10. 2022 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
3. Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech (prod. prof. Pešková) 
4. Směrnice děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů (děkan prof. Máca) 
5. Změna Organizačního řádu FSv (tajemník Dr. Matějka) 
6. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan) 
8. Různé 
 
1. Kontrola zápisu ze 16. zasedání AS FSv ze dne 5. 10. 2022 
 

K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 
• Pan rektor pověří nového kvestora ČVUT, následně bude vypsáno VŘ, obdobně bude 

postupováno v případě ved. VIC ČVUT, dále bude pověřen nový ved. Právního 
oddělení ČVUT. 

• Dojde k nové dislokaci a správě garáží pod budovou FA (nově pod správou FA), bude 
řešen i režim parkování pod budovou rektorátu (CIIRC) 

• Duální vlastnictví pozemků ČVUT, jednání s Magistrátem H. M. P. 
• Stabilní financování vědy v rámci ČVUT pro rok 2023. 
• Financování energií. 
• Harmonogram stavebních akcí ČVUT (Generel +), v dohledné době: Budova B FSv, 

kasárny Kladno FBMI, následuje dostavba areálu Jugoslávských partyzánů, řešení 
situace Kloknerova ústavu na pozemcích v Motole, halové laboratoře (FEL, SF). 

• Financování rekonstrukce budovy B. 
• Problémy s akreditací Mgr. programu Životní prostředí. 
• Nutnost zavedení školení k tématu kybernetické bezpečnosti (příkazem děkana). 

 
Prof. Cajthaml se dotázal na využití Betlémského paláce. Děkan prof. Máca informoval, že 
situace s využitím objektu se postupně řeší (uvolnění kapacity pro potřeby ČVUT, ukončení 
stávajících nájemních smluv), objekt je již částečně obsazen některými odbory rektorátu. 
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3. Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech (prod. prof. 
Pešková) 
 

Prod. prof. Pešková představila dokument senátorům na zasedání pedagogické komise 
19.10., ze zasedání AS FSv byla omluvena. Děkan prof. Máca představil Podmínky pro přijetí 
ke studiu v bakalářských studijních programech pro akademický rok 2023/24. Podmínky pro 
Mgr. programy budou předloženy na příštím zasedání. Nastavení podmínek kopíruje 
předchozí roky. Jsou umožněny online zkoušky pro zahraniční studenty. Již neúspěšným 
studentům nebude promíjena přijímací zkouška. 
 

Doc. Jíra informoval o jednání Pedagogické komise dne 19.10., komise doporučuje dokument 
ke schválení. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářských studijních programech pro 
akademický rok 2023/24. 
 

pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 0 | nehlasoval: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Směrnice děkana pro realizaci bc a mgr studijních programů (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca představil Směrnici pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů. 
 

Doc. Jíra informoval o jednání Pedagogické komise dne 19.10., kde byl dokument projednán. 
Komise doporučuje dokument k souhlasnému projednání. Doc. Jíra krátce komentoval 
diskutované úpravy směrnice a požadavky na doplnění. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv souhlasně projednal Směrnici děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů. 
 

pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 0 | nehlasoval: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Změna Organizačního řádu FSv (tajemník Dr. Matějka) 
 

Tajemník Dr. Matějka představil změnu Organizačního řádu FSv, jednalo se o úpravu názvu 
katedry K144. 
 

Prof. Polák informoval o projednání změny legislativní komisí (změna byla posouzena 
distančně), komise doporučuje dokument ke schválení. Dokument byl odeslán i k posouzení 
LK AS ČVUT, zatím není odpověď. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje změnu Organizačního řádu FSv. 
 

pro: 25 | proti: 0 | zdržel se: 0 | nehlasoval: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
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6. Informace z Pedagogické komise (doc. Jíra) 
 

Předseda pedagogické komise informoval o hlavních bodech jednání komise dne 19.10.: 
• Podmínky pro přijetí do Bc. studijních programů 
• Směrnice pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů 
• „Ukončení“ specializace L v rámci programu SI (vystoupili prof. Máca a Dr. Šulc) – 

komise navrhla k tomuto bodu usnesení (zpracoval doc. Jíra – bylo dáno senátorům 
k připomínkám na senátní sharepoint) 

• Možnost minimalizace odevzdávaní tištěných verzí závěrečných prací – dle uvážení 
garantů předmětů 

• Anketa hodnocení výuky 
• Dlouhé bloky přednášek 

 

Pedagogická komise navrhla AS FSv přijmout usnesení (předložil doc. Jíra): 
 

AS FSv na svém jednání dne 26. 10. 2022 projednal děkanem Fakulty stavební prof. Ing. Jiřím 
Mácou, CSc. navrhované neumožnění přijetí studentů ke studiu specializace Příprava, 
realizace a provoz staveb v rámci programu Stavební inženýrství, a to od ak. roku 2024/2025 
a její transformaci a nahrazení v rámci programu Stavitelství. AS FSv s diskutovanou změnou 
souhlasí a dává podnět vedení k: 

• zajištění důsledné propagace navazujícího magisterského programu Stavitelství (dále 
jen ST) a definování podmínek, za kterých bude možné na Mgr. program ST 
přestoupit z vybraných specializací Bc. programu Stavební inženýrství (dále jen SI), 

• zajištění bezproblémového přestupu z SI na ST během prvního ročníku bakalářského 
studia, 

• zajištění dostatečné prezentace programu ST a jeho rozdílů oproti SI v rámci cílených 
propagací na studenty středních škol a gymnázií, 

• zvážení možnosti přejmenování programu ST po projednání s Radou studijního 
programu ST. 

 

Dr. Šulc krátce shrnul důvody pro zachování specializace L, které uvedl na Pedagogické 
komisi a podal protinávrh usnesení: 
 

AS FSv na svém jednání dne 26. 10. 2022 projednal děkanem Fakulty stavební, prof. Ing. Jiřím 
Mácou, CSc., navrhované neumožnění přijetí studentů ke studiu specializace Příprava, 
realizace a provoz staveb v rámci programu Stavební inženýrství a to od ak. roku 2024/2025 
a její nahrazení v rámci programu Stavitelství. AS FSv s diskutovanou změnou nesouhlasí. 
 

Před AS FSv vystoupil k této věci krátce ved. Katedry technologie staveb doc. Svoboda a 
vyslovil se pro zachování specializace L souběžně s programem Stavitelství. Podpořil 
protinávrh usnesení podaný Dr. Šulcem.  
 

Děkan prof. Máca, doc. Pruška a doc. Vašková shrnuli důvody pro plánované zrušení 
specializace L (Příprava a realizace staveb) a její nahrazení novým profesně orientovaným 
Bc./Mgr. programem Stavitelství. Není možný souběh shodně zaměřeného programu a 
specializace na SI. Z hlediska zaměření na výchovu budoucích stavbyvedoucích se jedná 
jednoznačně o profesně zaměřené studium, nikoliv o akademicky zaměřené. 
 

Proběhla rozsáhlá diskuse, do které se zapojili: prof. Máca, prof. Vejmelková, Dr. Šulc, doc. 
Pruška, doc. Vašková, prof. Bittnar, prof. Wald, prof. Polák, Ing. Jirotková, doc. Svoboda, Dr. 
Vokurka, Ing. Mottl, Ing. Musil, Ing. Chylík. 
 

V závěru diskuse doc. Pruška informoval, že je svolána Pedagogická rada programu SI 
k tomuto tématu. 
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Hlasování o protinávrhu usnesení, předloženého Dr. Šulcem: 
 

Dr. Šulc požádal o tajné hlasování.  
Doc. Pazderka navrhl volební komisi ve složení: prof. Polák, Ing. arch. Kučera 
(pro: 25 z 25 přítomných) 
 

pro: 10 | proti: 12 | zdržel se: 3 | nehlasoval: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení nebylo přijato. 
 
Hlasování o návrhu usnesení Pedagogické komise, předloženého doc. Jírou: 
 

Ing. arch. Kučera požádal o tajné hlasování. 
Doc. Pazderka navrhl volební komisi ve shodném složení: prof. Polák, Ing. arch. Kučera 
(pro: 25 z 25 přítomných) 
 

pro: 11 | proti: 10 | zdržel se: 4 | nehlasoval: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení nebylo přijato (pro přijetí je nutná nadpoloviční většina přítomných senátorů). 
 

Doc. Svoboda se dotázal na případné přijetí studentů prog. Stavitelství do doktorského 
studia. Děkan prof. Máca tuto možnost potvrdil. Dále proběhla diskuse na téma realizace 
odborné praxe studentů prog. Stavitelství (doc. Vašková, doc. Svoboda, Dr. Šulc). 
 

Téma bude dále řešeno na Pedagogické radě programu SI. 
 
7. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan) 
 

Zástupci FSv v AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan) informovali o činnosti AS ČVUT a jednotlivých 
komisí. 
 
8. Různé 
 

Tajemník Dr. Matějka informoval, že je připraven nový metodický pokyn k využití 
parkovacích ploch v ulici Kolejní, informaci doplnil prod. Dr. Vokurka. K tématu parkování a 
obsluhy FSv proběhla krátká diskuse (Ing. Musil, Ing. Chylík, Ing. Chalupa). 
 

Doc. Jíra se dotázal na plochu pro kontejnery. Dr. Vokurka informoval, že probíhá 
schvalování projektu. 
 
 
Termín dalšího zasedání AS FSv je předpokládán 23. 11., dále 14.12.2022. 
 
Prof. Vejmelková pozvala senátory na neformální večerní setkání v restauraci. 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
Tajemník AS FSv ČVUT 
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